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اجرای طرح مبارزه با بدحجابی 
در تمام پاساژهای تهران 

فرمانده نیروی انتظامی تهــران بزرگ گفت: 
طرح »ناظر دو« تا زمان اجرای آن در همه مناطق، 
ادامه پیدا می کند و همه  پاساژها و مال های تهران 
را در برخواهد گرفت. به گزارش ایلنا، سردار حسین 
رحیمی  درباره اجرای طرح »ناظر2« در پاساژ های 
تهران برای مقابله با بدحجابی، افزود: طرح ناظر2 
بیشــتر در پاســاژها و مال های بزرگ تهران اجرا 
می شود. او در پاسخ به این پرسش که این طرح در 
مال های کدام مناطق تهران اجرا می شود، بیان کرد: 
طرح ناظردو در تمامی نقاط تهران اجرا می شود و 
جای خاصی مدنظر نیست. فرمانده نیروی انتظامی 
تهران بزرگ افزود: رعایت شئون در جامعه اسلامی ، 
جزو الزامات و قوانین و مقررات جاری کشور است و 
آقایان و خانم ها باید شئون را رعایت کنند و این جزو 
موارد طبیعی و عادی است که نیروی انتظامی بر آن 
تاکید دارد و در تمام بخش های جامعه این مساله را 

دنبال می کنیم.
    

واکنش شورای شهر به طرح 
جدایی ری از تهران

عضو هیات رئیسه شورای شــهر تهران به ارائه 
طرح جدایی ری از تهران به هیات رئیســه مجلس 
واکنش نشان داد. به گزارش ایسنا، زهرا نژاد بهرام 
پیش از آغاز جلسه شورای شــهر تهران با اشاره به 
توییت یکی از نمایندگان مجلــس مبنی بر ارائه 
طرح جدایــی ری از تهران گفت: متاســفانه این 
طرح با ۳۰امضا به هیات رئیسه وصول شده و فرید 
موسوی نیز در این باره توییتی منتشر کرده است. 
او با بیان این که اعضای شورای شهر تهران معتقدند 
که نباید یکپارچگی تهران به دلیل مسائل سیاسی 
دچار تغییر شود بیان کرد: از دید ما شهروند منطقه 
2۰با15 تفاوتی ندارد. هر چند که برخی از مناطق 
می توانند به دلیل شرایط خاصشان؛ همچون بافت 
فرسوده یا غیره شــهرداری خاص داشته باشند، 
اما به هم زدن یکپارچگی شهرداری و شهر ظلم به 
مردم است. نژادبهرام با بیان اینکه ادله خود را برای 
نمایندگان مجلس ارسال می کنیم افزود: برخی از 
اعضای مجمع امید نیز از امضاء کنندگان این طرح 
بودند و نزدیک شدن به انتخابات و فضای سیاسی 
متفاوت شاید یکی از دلایل ارائه این طرح باشد. او با 
بیان این که از طریق محسن هاشمی، شهردار تهران 
و رسولی که در شورای راهبردی امید هستند، این 
موضوع را پیگیری می کنیم گفت: بخشی از ۳۰نفری 
که این طرح را امضا کردند از نمایندگان لیست امید 

مجلس کنونی هستند.
    

17 درصد بزرگسالان دچار 
پوکی استخوان هستند

دبیر انجمن طب فیزیکی و توانبخشــی ایران 
گفت: بیش از 2۰درصد خانم های بالای 5۰ســال 
و 17درصد بزرگسالان بالای ۳۰سال دچار پوکی 
استخوان هستند و این آمار در استان های شمالی از 
جمله گلستان، مازندران، تهران و آذربایجان بیشتر 
از استان های جنوبی مانند فارس و بوشهر گزارش 
شده است. به گزارش فارس، احمد رئیس السادات، 
اظهارکرد: پوکی اســتخوان شــایع ترین بیماری 
متابولیک استخوان است و از معضلات اصلی تهدید 
کننده سلامت به ویژه در سالمندان به شمار می رود. 
او افزود: در پوکی استخوان تراکم استخوان ها 
کاهش می یابند، استخوان ها متخلخل تر می شود 
و به دلیل تغییر کیفیت ساختاری استخوان، خطر 
و احتمال شکســتگی در آنها افزایش می یابد. این 
بیماری هم به دلیل اختلالاتی که در عملکرد فرد 
ایجاد می کند و هم به علت شکســتگی های ناشی 

از آن آثار مخربی بر کیفیت زندگی مبتلایان دارد.
رئیس السادات گفت: از هر ۳خانم بالای 5۰ سال 
یک نفر و از هر 5مرد بالای 5۰ســال یک نفر دچار 
شکستگی مرتبط  با پوکی اســتخوان می شوند و 
خسارات مادی، جســمی و روحی قابل توجهی به 

آنها وارد می شود.

از گوشه و کنار

ریحانه جولایی

ظهور اینترنت به عنــوان یک ابزار 
جدید، سریع و ارزان ارتباطی عرصه های 
مختلف زندگی بشر را دچار دگرگونی 
کرده و از بسیاری جهات معنا و مفهوم 
جدیدی به آن بخشــیده؛ همچنین با 
از بین بردن فاصله های زمانی و مکانی 
جهان را برای همه به عرصه حضور تبدیل 
کرده اســت. امروزه نقش اینترنت در 
زندگی اجتماعی و در عرصه های علمی 
و فنی، غیرقابل انکار است. این تکنولوژی 
به یک جزء جدانشدنی زندگی تبدیل 
شده است چراکه زندگی روزمره و کاری 
بسیاری از افراد جامعه به اینترنت گره 
خورده است و جزو لاینفک زندگی امروز 

به حساب می آید.
دنیای کنونی، دنیای اینترنت است 
و اهمیت آن بر کســی پوشیده نیست. 
ســال ها پیش وقتی به اینترنت وصل 
می شدیم، انتظار پنج دقیقه ای یا بیشتر 
برای برقراری ارتبــاط کاملا معمول و 
طبیعی بود؛ اما حالا وقتی بارگذاری یک 
صفحه بیش از چند ثانیه طول می کشد 
کلافه می شویم. شاید کلافه شدن پشت 
شبکه اینترنت در ایران برای بسیاری از 
کاربران امری عادی باشد؛ اما کارشناسان 
حوزه اینترنت دلایل مختلفی را برای این 
کندی ها مطرح می کنند و راه حل هایی 
نیز ارائه می شود؛ راه حل هایی که سال ها 
در حال ارائه شدن است و کسی آن ها را 
تبدیل به واقعیت نمی کند. بسیاری از 
کارشناسان و شرکت هایی که در زمینه 
ارائه خدمــات اینترنتی فعالیت دارند، 

یکی از اصلی ترین دلایل کندی سرعت 
اینترنت در کشور را کمبود پهنای باند 

عنوان می کنند.
شکایت های مردمی از سرعت 

اینترنت کشور
کاهش سرعت و کیفیت اینترنت در 
روزهای گذشته شکایت کاربران زیادی 
را در پی داشته است. این در حالی است 
که وزیر ارتباطات، اختصاص میزانی از 
پهنای باند فرکانسی برخی اپراتورها به 
سیستم های هواپیمایی، را باعث کاهش 

کیفیت اینترنت می داند.
گرچه موضوع ســرعت و کیفیت 
اینترنــت در ایــران از ســال ها پیش 
دغدغه های کاربران بوده، اما در روزهای 
اخیر بیش از پیش باعث شکایت کردن 
آنها شده است. آمارها نشانگر آن است 
که از میان شــکایت های مختلف در 
حوزه های ارتباطی ایران، بیشــترین 
شکایت ها به حوزه ســرعت و کیفیت 

اینترنت مربوط می شود.
اگر شــما هم کاربر پــر و پا قرص 
اینترنت باشــید حتما از پایین بودن 
سرعت اینترنت شکایت دارید. رسانه ها  
و خبرگزاری های داخلــی در روزهای 
گذشــته بارها از »شــرایط بسیار بد« 
اینترنت خبر و گــزارش داده بودند که 
اپراتورها نیز با وجود ارائه خدمات ضعیف 
و بی کیفیت، قیمت هــای زیادی را در 
نظر گرفته و از طرف دیگر روند افزایشی 
قیمت بســته های اینترنتی اعتراض 
کاربران را به همراه داشته است.  گزارش 
شده بود که در این روزها شبکه موبایل 
نیز به دلیل محدودیت های اعمال شده، 
با کاهش سرعت در برخی از شهرهای 

ایران مواجه شده است.

اما و اگر های خدمات اینترنتی 
موضوع شــکایت کاربران تا جایی 
ادامه داشت که ایســنا در گزارشی به 
این موضوع پرداخت. طبق آمار سامانه 
رســیدگی به کاربران حوزه ارتباطات، 
شــکایت مشــترکان در درجه اول به 
حوزه »اینترنت پرســرعت، ثابت و در 
بخش های پشتیبانی و ارائه خدمات، 
کیفیت ســرویس، مشــکلات مالی و 

تعرفه« برمی گردد.
اداره کل »حفاظــت از حقــوق 
مصرف کنندگان معاونت امور پستی، 
ارتباطی و فناوری اطلاعات ســازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی« 
گزارش ماهانه سامانه ثبت و پاسخگویی 
به شکایات مشترکین خدمات ارتباطی 
)موســوم به ســامانه 1۹5( را تا پایان 
شهریورماه سال جاری  منتشر کرده که 
بر اساس آن، اغلب شکایت ها به »حوزه 

خدمات اینترنتی« مربوط می شوند.
محمد امامی، مدیرکل حفاظت از 
حقوق مصرف کننده ســازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی، بهمن ماه 
سال گذشــته نیز با اســتناد به نتایج 
ارزیابی هفتگی سامانه 1۹5، اعلام کرده 
بود که بیشترین شــکایت مشترکین 
مربوط به حوزه اینترنت بوده اســت. 

بر اســاس گزارشــی که ایسنا منتشر 
کرده، بیشترین شکایت های مشترکین 
اینترنت از شــرکت مخابرات ایران در 
شهریورماه گذشته به »پشتیبانی و ارائه 
خدمات« اختصاص داشــته و »اعمال 
محدودیت زمانی روی مکالمات سامانه 
2۰2۰ و وجــود صف انتظــار طولانی 
جهت اتصال به اپراتور که مصادیق عدم 
ارائه خدمات پشتیبانی مطلوب است، 
به شدت در شکایات مطرح شده در این 

بازه مشهود است.«
همچنین بیشــترین شــکایت از 
اپراتور »همراه اول« در حوزه اینترنت 
به کیفیت سرویس )عدم دسترسی به 
اینترنت پرسرعت ۳G و 4G (اختصاص 
داشته است. طبق همین گزارش، اکثر 
شــکایت های ثبت شــده در حــوزه 
اینترنت از اپراتور ایرانسل نیز به کیفیت 
سرویس، قطعی و وصلی مکرر اینترنت 
 وایمکس، خصوصا در رابطه با مودم های
 TD-LTE  اختصاص داشــته است. 
تعداد کل شــکایت های ثبت شــده از 
اپراتور رایتل نیز در شهریورماه به نسبت 
مردادماه گذشــته، بیش از ۳۶ درصد 

افزایش داشته است.
 واکنش وزیر ارتباطات 

به وضعیت اینترنت
وضعیت بد اینترنت در ایران باعث 
شــد تا وزیر ارتباطات نســبت به این 
موضوع واکنش نشان دهد. محمدجواد 
آذری جهرمــی اخیــرا از تشــکیل 
کارگروهی بــرای »بازنگری در پهنای 
باند فرکانســی اپراتورها« خبر داده و 
دریافت کــردن گزارش هــای زیادی 
درباره کیفیت بد شبکه تلفن همراه را 

تأیید کرده است.
محمدجواد آذری جهرمی به رغم 
آنکه هســته اصلی شــبکه ارتباطی 
کشور را در وضعیت استاندارد توصیف 
کرده، گفته است: »با توجه به نیازی که 
سیستم های هواپیمایی کشور داشت، 
از ماه پیــش مجبور شــدیم میزانی از 
پهنای باند روی باند ۹۰۰ مگاهرتس را 
به سیستم های هواپیمایی اختصاص 
بدهیم. این باند فرکانســی برای ارائه 
خدمات نسل ســوم همراه در اختیار 
اپراتور اول تلفن همراه کشــور بوده و 
اشتراک گذاری آن با سیستم هواپیمایی 
موجب شــده کیفیت ارائــه خدمات 
اینترنتی توســط ایــن اپراتور کاهش 

پیدا کند.«
آذری جهرمــی ضمــن تأکید بر 
لزوم بازنگری در پهنای باند فرکانسی 

اپراتورها، گفته اســت: »این منطقی 
نیست که شــبکه اپراتوری که خالی 
است پهنای باند فرکانسی زیادی داشته 
باشد، اما اپراتوری که مشترکان زیادی 
دارد در دسترسی به پهنای باند در یک 
باند فرکانسی با محدودیت مواجه شود. 
تغییرات در این زمینه به صورت جدی 
در رگولاتوری و اپراتورهای تلفن همراه 

در دست بررسی است.«
وزیر ارتباطات ایــران همچنین با 
بیان اینکه در ارتباطــات بین الملل و 
شبکه داخلی اختلالی دیده نمی شود، 
تأیید کرد: »اما کاربرانی که از خدمات 
4G رایتل و ۳G همراه اول اســتفاده 
می کنند در سرعت و کیفیت اینترنت 

دچار مشکلات زیادی هستند.«
رقابت ناعادلانه مخابرات با 

شرکت های خصوصی 
کندی ســرعت اینترنت در ایران 
اما دلایل دیگــری هــم دارد. درواقع 
زیرساخت مسی کشور از گذشته توسط 
شــرکت مخابرات تامین شده است. 
این شــرکت در گذشــته دولتی بود و 
وظیفه تامین زیرســاخت کشور را به 
عهده داشت و نباید تبدیل به شرکتی 
خصوصی می شد. بعد از خصوصی شدن 
شرکت مخابرات، این اپراتور اقدام به ارائه 

خدمات اینترنتی در کشور کرد.
به گفته کارشناسان، چون زیرساخت 
از قبل توسط خود مخابرات ایجاد شده 
بود قیمــت ســرویس های اینترنتی 
مخابرات در مقایســه با شــرکت های 
خصوصی پایین تر درمی آید و رقابتی 
ناعادلانه ایجاد می کند. شــرکت های 
خصوصی در مواقعی نیاز به مراجعه به 
شــرکت مخابرات دارند و این موضوع 
سبب می شود که این شرکت در مواردی 
همکاری های لازم را انجام ندهد. برای 
مثال محدود شــدن امکان توســعه 
پورت ها و وضعیت پهنــای باند یکی از 
این مشکلات اســت که شرکت های 
خصوصــی با مخابــرات بر ســر آن با 

مشکلاتی رو به رو هستند.
کارشناسان راه حل رفع مشکل سیم 
مسی در کشور را اینگونه عنوان می کنند 
که باید تعریفی در رابطه با نحوه استفاده 
از امکانات زیرســاختی کشور تنظیم 
شــود که درحال حاضر چنین چیزی 
وجود ندارد. درصورتی که در بسیاری از 
کشورها چنین موضوعی در نظر گرفته 
شده است. وقتی سیم مسی تبدیل به 
یک وسیله عمومی شده و جایگزینی 
برای آن وجود ندارد باید تمامی افراد حق 

یکسان از اســتفاده آن را داشته باشند. 
قانون در رابطه با این موضوع ضعف دارد و 
با خصوصی شدن شرکت مخابرات عملا 
رقابتی ناعادلانه در رابطه با اینترنت در 

کشور به وجود آمده است.
 کم فروشی شرکت های 

خصوصی اینترنتی
البته نباید ایــن موضوع را فراموش 
کرد که در این بین بعضی شرکت های 
خصوصی با اعمال ضریب اشتراک بالا 
روی پهنای باند ارائه شــده به کاربران، 
باعث کاهــش کیفیت ســرویس ها 

می شوند.
 کارشناســان حــوزه در این رابطه 
بهترین راه حــل را در آگاه ســاختن 
کاربــران اینترنت می داننــد و اعتقاد 
دارند ضریب اشتراک و مسائلی از این 
قبیل در تمام نقاط دنیا مطرح اســت. 
اگر مصوبات ســازمان تنظیم مقررات 
ارتباطات را برسی کنید، ضریب اشترک 
هر سرویس مشخص شده است مبحثی 
که باید در این بین به آن توجه کنیم بحث 
اطلاع رســانی و آگاهی مردم نسبت به 
حقوقشان اســت. اگر مردم از حقوق 
خود آگاه باشــند با مراجعه به مراجع 
قضایی مربوط می توانند حق خودشان 

را احقاق کنند.
 دسترسی به اینترنت 

جزئی از حقوق شهروندان
بســیاری از کشــورهای جهان 
حق دسترســی به اینترنت را جزئی 
از حقوق بنیادین شــهروندان خود 
می دانند. طبق قطعنامه ای که در سال 
2۰1۶ میلادی به تصویب سازمان ملل 
متحد رسید شــهروندان حق دارند 
از اینترنت اســتفاده کنند. در ایران 
نیز حســن روحانی، رئیس جمهور 
در منشــور حقوق شــهروندی خود 
در ســال 1۳۹5 این حق را زیر عنوان 
»حق دسترسی به فضای مجازی«  به 

رسمیت شناخته است.
با وجود ایــن، ســرعت و کیفیت 
اینترنــت نیز از ســال ها پیش دغدغه 
کاربران فضای مجازی و شــبکه های 
اجتماعی بوده است. با تمام این حرف ها 
هنوز بســیاری از کاربران در کشور از 
ســرعت پایین  اینترنت و قیمت بالای 
آن رنج می برند. با این حال باید منتظر 
ماند و دید که آیا دولــت راه حلی برای 
افزایش سرعت اینترنت در کشور دارد یا 
همچنان باید به اینترنت با سرعت پایین 

و تعرفه های بالا ساخت.

کاربران: اینترنت طی روزهای گذشته »شرایط بسیار بد«ی داشت

در انتظار سرعت بيشتر!

خبر

دبیر مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک 
در دیدار با مدیر منطقه شمال آفریقا و خاورمیانه 
یونیسف گفت: مظلومیت »کودکان ای بی« در 

ایران، باید به گوش جهانیان برسد.
به گزارش ایلنا، »چای بــان« مدیر منطقه 
شــمال آفریقا و خاورمیانه یونیسف با همراهی 
رئیس دفتــر نمایندگی یونیســف در ایران و 
نماینــده وزارت خارجــه در محــل وزارت 
دادگســتری، با محمود عباسی، معاون حقوق 
بشــر و امور بین الملل وزیر دادگستری و دبیر 
مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک ملاقات 

کرد.
محمود عباســی در ابتدای این دیدار گفت: 
چالش هایی که در فلســطین، یمــن، عراق، 

افغانستان و ســایر کشــورهای منطقه امروز 
کودکان با آن مواجهند مسئولیت خطیری را بر 
عهده شما می گذارد که ما نیز در این راه با شما 

همراه و همداستانیم.
وی ادامه داد: ما با دفتر نمایندگی یونیسف 
در تهران همکاری های خوبی را در دستور کار 
داریم که برای تحقق حقوق کودکان در کشور 

کمک خواهد کرد.
وی به تحریم های ظالمانه علیه کشــورمان 
که نتیجه عملی آن تحریم های دارویی و غذایی 
اســت تاکید کرد و گفت: ایــن تحریم ها باعث 
تشدید مشکلات کودکان می شود که برخلاف 

قوانین بین المللی است.
وی ادامه داد: در دیدار خــود با کودکان ای 

بی که علاقمند بودند به ملاقات شــما بیایند 
قول داده ام که ندای مظلومیت آنها را به گوش 

جنابعالی برسانم.
دبیر مرجــع ملــی در ادامه این دیــدار به 
فعالیت های مرجــع ملی در عرصــه داخلی و 
بین المللی اشــاره کرد و اقدامــات مرجع ملی 
کنوانســیون حقوق کودک و سازمان یونیسف 
را هم راستا توصیف و تاکید کرد: به همین دلیل 
ما باید همکاری های مشترک خود را تقویت و 
برنامه هایی را به مورد اجرا بگذاریم که موجب 

ارتقای حقوق کودک در ایران شود.
چای بان نیز در ایــن دیدار با بیــان اینکه 
کودکان نبایــد تحت تاثیر تحریم باشــند؛ در 
خصوص تهیه داروهــای کودکان بیماری  های 

خاص اعلام آمادگی کرد و قول همکاری داد. وی 
در ادامه با برشمردن پاره ای از اقدامات ارزنده و 
موفق کشور در حوزه کودکان، از اقدامات مرجع 
ملی کنوانســیون حقوق کودک و دبیر مرجع 

تشکر و قدردانی کرد.
در ایــن دیدار خانــم »ابرایــان«، نماینده 

یونیسف در ایران نیز با اشاره به مدرسه تابستانه 
حقوق کودک تبریز، اقدامــات مرجع ملی در 
اســتان ها را ارزشمند دانســت و آمادگی خود 
برای همکاری طبق برنامه کاری تنظیم شده و 
همچنین برگزاری کنفرانس بین المللی حقوق 

کودک در آذرماه اعلام کرد.

دبیر مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک: 

مظلومیت »کودکان ای بی« در ایران، باید به گوش جهانیان برسد

وزیر ارتباطات: با توجه 
به نیازی که سیستم های 
هواپیمایی کشور داشت، 
از ماه پیش مجبور شدیم 
میزانی از پهنای باند روی 

باند ۹۰۰ مگاهرتس را به 
سیستم های هواپیمایی 

اختصاص بدهیم

بعضی از شرکت های 
خصوصی با اعمال ضریب 

اشتراک بالا روی پهنای باند 
ارائه شده به کاربران، باعث 
کاهش کیفیت سرویس ها 

می شوند
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